
 

 

Artikel 40 vragen van SP fractie Alphen aan den Rijn aan het college van burgemeester 

en wethouders van Alphen aan den Rijn 

Onderwerp: Controle op waterkwaliteit en aanwezigheid van verboden 

bestrijdingsmiddelen 

Geacht college, 

Recentelijk is er veel bekend geworden en is er veel berichtgeving geweest omtrent de 

(mogelijke) schadelijkheid van bestrijdingsmiddelen voor de gezondheid van mensen. 

Naar aanleiding van berichten over controles op waterkwaliteit en de aanwezigheid van 

verboden bestrijdingsmiddelen in omliggende gemeenten zoals Teylingen, heeft de fractie van 

de SP Alphen aan den Rijn enkele vragen over de situatie binnen onze gemeentegrenzen.  

Het is van groot belang dat de waterkwaliteit in Alphen aan den Rijn en omliggende dorpen 

zoals Aarlanderveen, Benthuizen, Boskoop en Zwammerdam zorgvuldig gemonitord wordt, 

gezien de mogelijke impact op volksgezondheid, milieu en de drinkwaterwinning. 

1. Inzicht in controles: 

o Heeft de gemeente Alphen aan den Rijn op dit moment een beleid of plan van 

aanpak voor het controleren van waterkwaliteit op de aanwezigheid van 

verboden bestrijdingsmiddelen? 

o Indien ja, kunt u toelichten hoe vaak deze controles plaatsvinden en wat de 

resultaten tot nu toe zijn? 

2. Samenwerking met betrokken partijen: 

o Werkt de gemeente samen met instanties zoals de Omgevingsdienst Midden-

Holland, het Hoogheemraadschap van Rijnland en waterbedrijven om de 

aanwezigheid van verboden bestrijdingsmiddelen in oppervlakte- en 

grondwater te monitoren? 

o Zo nee, is het college bereid om deze samenwerking op te starten? 

3. Resultaten uit andere gemeenten: 

o Heeft het college kennisgenomen van de bevindingen van de controles in 

Teylingen en andere gemeenten in Zuid-Holland? 

o Zo ja, wat is uw beoordeling van deze resultaten, en acht u het noodzakelijk 

dat soortgelijke onderzoeken ook in Alphen aan den Rijn uitgevoerd worden? 

4. Risicoanalyse: 

o Heeft de gemeente een overzicht van risicogebieden binnen onze gemeente 

waar verboden bestrijdingsmiddelen mogelijk in het water terechtkomen, 

bijvoorbeeld door activiteiten in de glastuinbouw of landbouw? 

o Welke maatregelen worden genomen om dit te voorkomen of tegen te gaan? 

5. Initiatief voor controles: 



o Is het college bereid om – naar voorbeeld van de gemeente Teylingen – actief 

onderzoek te laten uitvoeren naar de aanwezigheid van verboden 

bestrijdingsmiddelen in het water binnen onze gemeente? Zo nee, waarom 

niet? 

o Hoe snel kan dit onderzoek opgezet worden, en hoe zal het college de 

gemeenteraad en inwoners hierover informeren? 

6. Communicatie en transparantie: 

o Op welke wijze wordt de gemeenteraad en worden inwoners op de hoogte 

gesteld van de kwaliteit van het water in onze gemeente en eventuele 

gezondheidsrisico’s? 

o Bent u bereid hierover periodiek te rapporteren en eventuele risico's tijdig te 

communiceren? 

Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet en hopen dat de gezondheid van 

onze inwoners en de kwaliteit van ons milieu de hoogste prioriteit krijgen. 
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